立法會 Legislative Council

立法會 CB(3)1891/98-99 號文件

1999年7月9日內務委員會會議文件

定於 1999 年 7 月 14 日立法會會議上提出的質詢

提問者:

(1)	楊森議員	(口頭答覆)
(2)	李卓人議員	(口頭答覆)
(3)	鄭家富議員	(口頭答覆) (新的質詢)
	(取代其原先提出的質詢)	
(4)	何鍾泰議員	(口頭答覆) (新的質詢)
	(取代其原先提出的質詢)	
(5)	楊耀忠議員	(口頭答覆)
(6)	劉江華議員	(口頭答覆)
(7)	李啓明議員	(書面答覆)
(8)	呂明華議員	(書面答覆)
(9)	何俊仁議員	(書面答覆)
(10)	羅致光議員	(書面答覆)
(11)	楊孝華議員	(書面答覆)
(12)	鄧兆棠議員	(書面答覆)
(13)	張文光議員	(書面答覆)
(14)	單仲偕議員	(書面答覆)
(15)	李國寶議員	(書面答覆)(已撤回)
(16)	陸恭蕙議員	(書面答覆)
(17)	劉慧卿議員	(書面答覆)
(18)	劉江華議員	(書面答覆)
(19)	羅致光議員	(書面答覆)
(20)	鄧兆棠議員	(書面答覆)

立法會 Legislative Council

LC Paper No. CB(3) 1891/98-99

Paper for the House Committee meeting on 9 July 1999

Questions scheduled for the Legislative Council meeting on 14 July 1999

Questions by: Dr Hon YEUNG Sum (1) (Oral reply) (2) Hon LEE Cheuk-yan (Oral reply) Hon Andrew CHENG (3) (Oral reply) (New question) (Replacing his previous question) (4) Dr Hon HO Chung-tai (New question) (Oral reply) (Replacing his previous question) Hon YEUNG Yiu-chung (5) (Oral reply) Hon LAU Kong-wah (Oral reply) (6) Hon LEE Kai-ming (Written reply) (7) (8) Dr Hon LUI Ming-wah (Written reply) (9) Hon HO Chun-yan (Written reply) Hon LAW Chi-kwong (10)(Written reply) Hon Howard YOUNG (Written reply) (11)(12)Dr Hon TANG Siu-tong (Written reply) (13)Hon CHEUNG Man-kwong (Written reply) (14)Hon SIN Chung-kai (Written reply) (15)Dr Hon David LI (Written reply) (Withdrawn) Hon Christine LOH (Written reply) (16)Hon Emily LAU (Written reply) (17)(18)Hon LAU Kong-wah (Written reply) Hon LAW Chi-kwong (Written reply) (19)Dr Hon TANG Siu-tong (Written reply) (20)

註:

NOTE :

- # 議員將採用這種語言提出質詢
- # Member will ask the question in this language

#(3) 鄭家富議員 (口頭答覆)

據報,本月1日,當局爲保安理由,安排最近訪港的國家副主席乘坐一列機場鐵路快綫(下稱"機鐵")專車前往機場離港返京;機鐵服務因而受阻達 30 分鐘,機鐵所有入口及部分月台,以及客運大樓部分地區亦需封閉,百多名擬乘搭機鐵前往機場的乘客的行程受到阻延。就此,政府可否告知本會:

- (一) 哪位官員決定作出機鐵專車及封閉部分設施的安排,以及有 否評估該項決定是否有足夠理據支持;
- (二)有關當局爲何沒有事前公布機鐵列車服務暫停的特別安排,讓乘客可盡早作出其他安排,及減少對乘客造成的不便;及
- (三) 過往外國政要訪港時,當局曾否作出類似的安排;若曾有此 安排,詳情爲何;若沒有,今次的安排與過往政要訪港時的 安排不同的原因爲何?

(3) <u>Hon Andrew CHENG</u> (Oral Reply)

It was reported that for security reasons, arrangements were made on 1 July for the Vice-President who visited Hong Kong recently to travel to the airport by a special train of the Airport Express to leave Hong Kong for Beijing. As a result, the Airport Express service was interrupted for 30 minutes and all entrances to and some part of the platforms of the Airport Express and some parts of the Passenger Terminal were sealed off, causing delay to over a hundred passengers who were to travel to the airport by the Airport Express. In this connection, will the Government inform this Council:

- (a) of the official who made the decision on the arrangements for the Airport Express special train and temporary closure of the facilities, and whether it has assessed if there are adequate justifications for the decision;
- (b) of the reasons for the authorities concerned not to announce in advance the special arrangement of temporary suspension of the Airport Express train service, so that other passengers might make alternative arrangements as early as possible and the inconvenience caused to them could be minimized; and
- (c) whether similar arrangements had been made during visits by foreign high-ranking officials; if so, of the details of those arrangements; if not, of the reasons for the arrangement this time to be different from those for high-ranking officials who visited Hong Kong in the past?

#(4) 何鍾泰議員 (口頭答覆)

據悉,爲配合在竹篙灣興建主題公園,政府將於短期內向城市規劃 委員會(以下簡稱"城規會")提交一份經修訂的大嶼山東北部分 區計劃大綱圖,把大嶼山東北部發展爲一個主要的旅遊地區。就 此,政府可否告知本會:

- (一) 建議的修訂的詳情爲何,及當局計劃何時向城規會提交該份 大綱圖;
- (二)有哪些原擬於竹篙灣興建的設施會受到影響;當局就該等設施有何新安排;及
- (三) 修訂後的大嶼山東北部的發展計劃,將會如何配合大嶼山的 整體發展的有關事宜,例如住宅發展、人口增長及道路規劃 等?

(4) <u>Dr Hon HO Chung-tai</u> (Oral Reply)

It is reported that, to tie in with the construction of a theme park at Penny's Bay, the Government will submit to the Town Planning Board ("TPB") a revised North Lantau Outline Zoning Plan to develop the northern part of Lantau Island into a major area for tourism. In this connection, will the Government inform this Council:

- (a) of the details of the proposed revisions and when it plans to submit the outline zoning plan to TPB;
- (b) of the affected facilities which were planned to be constructed at Penny's Bay; the new arrangements for these facilities; and
- (c) how the revised North East Lantau Development Plan will tie in with the overall development of Lantau Island, such as residential development, population growth and road planning?